
نماینده ولی فقیه در استان اردبیل گفت: ضروری 
اس��ت با بهره گیری از تمام ت��وان و فرصت موضوع 
راه آهن اردبیل توس��ط مدیریت ارش��د این استان 
پیگیری شود. آیت الله سیدحس��ن عاملی در آیین 
تقدیم لایحه بودجه س��ال ۹۵ شهرداری اردبیل با 
ابراز ناخرسندی از عدم اجرای راه آهن اردبیل تصریح 
کرد: این س��وال مطرح است که چطور در یک شهر 
هزینه های هنگف��ت برای اح��داث راه آهن صورت 
می گیرد اما اجرای آن در ش��هر کمرنگ است. وی 
افزود: در زمان س��فر رئیس جمهور به اس��تان بنده 
به ایش��ان گفتم گزارشاتی مبنی بر اینکه در شمال 
استان راه آهن برای انتقال کالا و دام استفاده خواهد 
شد و بر همین اساس دولت اعلام کرده توجیه ندارد، 
صحیح نیست، چراکه مردم اردبیل حتی برای یک 
سفر به مشهد در مضیقه هستند و ایجاد راه آهن برای 
حمل ونقل عمومی ضرورت دارد. نماینده ولی فقیه در 
استان یادآور شد: برخی مواقع با تغییر جو و شرایط 
مدی��ران اقداماتی انجام می دهند اما نباید این روال 
باشد و لازم است مدیریت ارشد استان به هر طریقی 
و در ه��ر فرصتی برای پیگی��ری راه آهن اقدام کند. 
عاملی همچنین با بیان اینکه شهر می تواند مدنیت، 
صحت و عافیت شهروندان و ساکنان خود را تضمین 
کند، اضافه کرد: در دنیا به مدیریت ش��هری توجه 
ویژه شده و حاصل ش��دن این ضرورت ها با قوانین 
و قواعد همراه اس��ت. امام جمعه اردبیل با تاکید بر 
ضرورت توجه به مدیریت جامع در مدیریت شهری 
تصریح کرد: متاسفانه در کشور لابی گری نقش اصلی 

را دارد و هر فردی نفوذ بیشتری دارد موفق تر عمل 
می کند و در این شرایط نباید ساکت بنشینیم. وی 
صحبت کردن و بیان نظرات و دیدگاه ها را از برکات 
جمهوری اسلامی دانس��ت و افزود: این صحبت ها 
نباید همراه با سیاهنمایی باشد و لازم است به عنوان 

مثال موضوع راه آهن به جد پیگیری شود.
ایج�اد فضای س�بز؛ مصوب�ه راکد ش�ورای  ■

فرهنگ عمومی
وی خواستار استفاده از ظرفیت بخش خصوصی 
شد و با ابراز گله مندی از نگاه های سلیقه ای حاکم 
بر این موضوع بیان داشت: باید از هر شیوه بودجه و 
اعتبار تامین کنیم و به عنوان مثال در شهر میادینی 

که نماد قدرت و معماری باشد احداث کنیم. نماینده 
ولی فقیه در استان در عین حال با ابراز گله مندی از 
وضعیت فضای سبز در شهر اردبیل افزود: هر چند 
شهرداری کار خود را انجام داده اما استاندار اردبیل 
در موضوع فضای سبز حضور جدی نیافت و بخشی 
از مناب��ع طبیعی به این منظور اختصاص یافته در 
حالی که این وظیفه منابع طبیعی نیست. عاملی 
به مصوبه روی زمین مانده شورای فرهنگ عمومی 
برای اجرای ۸۰۰ هکتار فضای سبز اشاره و تاکید 
کرد: متاسفانه این مصوبه نیز به جایی نرسید و هر 
چند امکانات مطلوبی داریم اما در این باره نیازمند 

اقدامات بیشتر هستیم.

ستاد توسعه فضای سبز در اردبیل تشکیل شود ■
امام جمعه اردبیل به ضرورت ایجاد ستادی برای 
توسعه فضای سبز در استان نیز تاکید کرد و افزود: 
مناسب بود فضایی مانند باغ ملی داشته باشیم تا 
مردم در آنجا جمع ش��ده و از فضای آن اس��تفاده 
کنند. وی درباره وضعیت فرودگاه اردبیل با یادآوری 
دیدار با مسؤولان فرودگاه متذکر شد: هر مسافری 
وارد شهر می شود در ابتدا منظره فرودگاه را می بیند 
و لازم است اطراف فرودگاه به شکل مطلوب فضای 
س��بز ایجاد ش��ود. نماینده ولی فقیه در استان به 
ضرورت اتمام کمربندی سوم شهر نیز تاکید کرد 
و گفت: ایده اردبیل جدید از فاز 3 کارشناس��ان تا 
س��رعین باید مورد توجه قرار گرفته و برای تحقق 
آن اقدام شود. امام جمعه اردبیل مدیریت با دست 
خالی ش��هرداری را باعث تقدیر دانست و خواستار 
بهبود رواب��ط ارباب رجوع با کارکنان ش��هرداری 
ش��د تا هم امور تس��ریع و هم مانع از سوءاستفاده 
افراد سودجو شود. عاملی به ضرورت ترویج روحیه 
انساندوس��تی در شهر تاکید و تصریح کرد: در این 
راس��تا مش��ارکت ش��هروندان در کنار شهرداری 
ضروری اس��ت و اینکه کارمندی پاداش خود را در 
ش��ورای حل اختلاف برای رفع مش��کل چند نفر 
هزینه می کند اقدام انسانی مثال زدنی است. نماینده 
ولی فقیه در اس��تان افزود: علاوه بر این لازم است 
برنامه های ش��اد در شهر اجرا شود اما این برنامه ها 
صرفا سرگرم کننده و برای سپری کردن وقت نباشد 

بلکه از آن استفاده بهینه شود.

نماینده ولی فقیه در استان تأکید کرد

ضرورت تسریع در راه اندازی راه آهن اردبیل
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36 پروژه در شهرستان اردستان به 
بهره برداری رسید

همزمان با سفر معاون هماهنگی امور عمرانی 
اس��تانداری اصفهان به شهرس��تان اردس��تان، 
36 پ��روژه فرهنگ��ی، کش��اورزی و عمرانی به 
بهره برداری رسید. به گزارش فارس از اصفهان، 
در ایام الله دهه مبارک فجر با حضور محمدعلی 
طرفه، معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
36 پروژه فرهنگی، کشاورزی و عمرانی در قالب 
۸ طرح افتتاحی با هزینه 3۰ میلیارد تومان در 
اردستان به بهره برداری رسید. پروژه گازرسانی 
به 2۰ روس��تا با اعتبار 1۰ میلیارد تومان، فاز3 
مس��کن مهر اردس��تان در 2۰4 واحد با هزینه 
بیش از 11 میلیارد تومان و مدرسه مصطفوی 
با 1۰۰۰ متر زیربنا و مساحت 2۵۰۰ مترمربع به 
بهره برداری رسید. معاون عمرانی استانداری در 
ادامه سفر خود به شهر مهاباد رفت و ساختمان 
شماره 2 مهاباد با زیربنای 3۸۰ مترمربع شامل 
پارتیشن بندی مجموعه اداری، بایگانی اسناد و 
نمازخان��ه را که به منظور افزایش فضای ادارای 
ش��هرداری و رفاه ح��ال کارکن��ان و مراجعات 

شهروندان ساخته شده افتتاح کرد.

دیدار مدیران عامل بانک ملت و 
هالک بانک ترکیه

 مدی��ران عام��ل بانک مل��ت و هالک بانک 
ترکی��ه در راس هیات های عالیرتبه بانکی دیدار 
و گفت وگو کردند. به گزارش روابط عمومی بانک 
مل��ت، علی فوات، مدیرعامل هالک بانک  ترکیه 
در راستای توسعه تعاملات بین المللی بانکی در 
پی فرجام برجام، در سطح یک هیات عالیرتبه با 
علی رستگار، مدیرعامل بانک ملت ملاقات کرد و 
درباره سیاست ها و خط مشی همکاری های بانکی 
بین المللی، به منظور تسهیل مراودات و مبادلات 
تجاری، مالی و سرمایه گذاری 2 کشور به بحث 
و تبادل نظ��ر پرداخت. رس��تگار با برش��مردن 
ویژگی های منحصربه فرد بان��ک ملت بویژه در 
حوزه فناوری اطلاعات، به تش��ریح فرصت های 
س��رمایه گذاری در ایران و حضور و مش��ارکت 
بانک های خارجی در زمینه های مختلف در ایران 
پرداخت. مدیر عامل هالک بانک نیز در این نشست 
به سابقه دیرینه همکاری های این بانک با بانک 
ملت اش��اره کرد و از بانک ملت به عنوان بانک 
پیشتاز ایرانی با قابلیت های منحصربه فرد یاد کرد.

همداناصفهان
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ضرورت احیای بافت کهن همدان
رئیس کمیسیون معماری، شهرسازی، فنی 
و عمرانی شورای شهر همدان گفت: بافت کهن 
ش��هر همدان به عنوان یک ثروت عظیم باید با 
همکاری و هماهنگی دستگاه های مختلف احیا 
شود. به گزارش فارس از همدان، ابراهیم مولوی 
در جمع خبرنگاران با اش��اره به اینکه همدان از 
ابتدا به عنوان باغ ش��هر مطرح بوده است، اظهار 
کرد: به دلیل شرایط جوی و برخی مدیریت های 
نامناس��ب مقداری از باغات همدان از بین رفته 
است اما به دلیل وجود همین میزان باغات، شهر 
همدان به عنوان »شهر سبز« انتخاب شد. وی با 
بیان اینکه با توس��عه فضای سبز، توسعه ایده آل 
مناسب ش��هری حاصل می ش��ود، افزود: بحث 
»شهر سبز« تا حدودی در حد حرف مانده است 
و توجه به این مبحث باید از سوی همه دستگاه ها 
و مدیران ارشد مورد توجه قرار گیرد. وی با اشاره 
به راه اندازی نخستین نیروگاه خورشیدی همدان 
خاطرنش��ان کرد: این امر با س��رمایه  گذاری 1۰ 
میلیارد تومانی از سوی بخش خصوصی و فروش 

برق به وزارت نیرو انجام می شود.

تصویب طرح جامع مجموعه 
خدمات رفاهی خوزستان

مدیرکل اداره راه وشهرسازی استان خوزستان 
از تصویب طرح جامع مجموعه خدمات رفاهی 
اس��تان خوزس��تان خبر داد.  این طرح در سال 
آین��ده اج��را خواهد ش��د. براس��اس این طرح 
امکان سنجی برای کل جاده های استان صورت 
گرفته و آماده  س��رمایه گذاری بخش خصوصی 
است. منوچهر رحمانی گفت: درباره منظرسازی 
بی��ن ج��اده ای در س��ال های اخی��ر اداره کل 
راه وشهرس��ازی استان خوزستان در حدود 4۰۰ 
کیلومتر فضای س��بز ایجاد کرده اس��ت اما در 
بحث خدمات رفاهی سیاس��ت دولت به سمت 
جذب س��رمایه گذاری بخش خصوصی در این 
حوزه اس��ت. وی اف��زود: در حال حاضر ۸ نقطه 
در اس��تان وجود دارد که س��ازمان حمل ونقل و 
پایانه های اس��تان به دنبال جذب س��رمایه گذار 
در جهت ایجاد فضاهای خدمات رفاهی اس��ت. 
رحمانی ادامه داد: دولت سوبس��یدهایی را بابت 
آماده سازی زیرساخت های فضاهای گردشگری و 
ساختمان های خدمات رفاهی بین جاده ای به اداره 

کل راه وشهرسازی پرداخت می کند.

خوزستان

در ق��رارداد جدی��د ایران خ��ودرو و پ��ژو 427 
میلی��ون و 6۰۰ ه��زار یورو غرام��ت در چارچوب 
یک بس��ته حمایتي- خس��ارتي از س��وي پژو به 
ایران خودرو پرداخت مي شود. به گزارش ایکو پرس، 
مهندس هاشم یکه زارع، مدیرعامل گروه صنعتي 
ایران خ��ودرو در نشس��ت خبري و در پاس��خ  به 
س��والي درباره پرداخت غرامت پژو به ایران خودرو 
گفت: از این مق��دار، 116 میلیون یورو مربوط به 
فعالیت هاي جاري و گذشته و 311 میلیون و 6۰۰ 
هزار یورو به همکاري ها و موضوعات آینده مربوط 
مي ش��ود. وي افزود: قرار اس��ت 2۵ میلیون یورو 
قطعات محصولات جاري را از پژو به صورت مجاني 

دریافت کنیم که بخش��ي از 
آن دریافت ش��ده اس��ت. 11 
میلیون ی��ورو تجهیزات خط 
تولید 2۰7 به صورت مجاني 
به ایران خودرو داده خواهد شد 
و 11 میلیون یورو از طلب هاي 

پژو از ایران خودرو هم داده نخواهد شد، از کل این 
خسارت ها حدود 47 میلیون یورو در سود و زیان 
امسال یا سال آینده ما اثر مستقیم دارد. یکه زارع 
از منتفي شدن 6۹ میلیون یورو پرداخت رویالتي 

خبر داد که بابت خودروهاي 
تولیدي قبل و بعد از تحریم ها 
و از امضاي قرارداد جدید باید 
به پژو داده مي شد. مدیرعامل 
گ��روه صنعت��ي ایران خودرو 
تخفی��ف 2۰ میلیون یورویي 
بابت خرید قطع��ات و مجموعه هاي قواي محرکه 
بوی��ژه گیربکس از پ��ژو را از دیگر بخش هاي این 
خسارت ها عنوان کرد و گفت:  پژو متعهد شده به 
ارزش 4 میلیون یورو در مدت یک سال کارشناسان 

خود را در ایران خودرو مس��تقر کند تا روي ارتقاي 
کیفیت محصولات جاري کار کنند. نزدیک به یک 
میلیون و 6۰۰ هزار یورو نیز کارکنان ایران خودرو 
در فرانس��ه آموزش هاي لازم را خواهند دید. یک 
میلیون یورو هم براي بهبود سیستم هاي خودرویي 
از ط��رف پ ژو هزینه خواهد ش��د. مدیرعامل گروه 
صنعتي ایران خودرو تاکید کرد: طبق فرمایش��ات 
مق��ام معظم رهب��ري یکي از محوره��اي اقتصاد 
مقاومتي عدم اتکا به ارز نفتي اس��ت که  براساس 
قرارداد منعقدش��ده با شرکت پژو عواید حاصل از 
ص��ادرات 3۰ درصد از محص��ولات،  تولید را از ارز 

دولتي بي نیاز خواهد کرد. 

قرارداد پژو در چارچوب اقتصاد مقاومتي است

بانک

ادامه از صفحه اولیادداشت امروز
به هم��ان دلیلی که آنها 
س��ال ۹2 از ترس پیروزی رقیب، ناچار ش��دند به 
کاندیدای »عالیجناب« هاشمی رای بدهند؛ اکنون 
نیز ناگزیر از ادامه راه و یک انتخاب غیردلچس��ب 
هس��تند. آنها از صحنه مناس��بات سیاسی کشور 
حذف شده اند و تنها یک نقش برایشان تعریف شده 
است؛ کشاندن ارابه قدرت آقایان هاشمی و روحانی 

در رقابت با اصولگرایان!
آنها حتی حق ندارند نسبت به وضعیت دولت 
نیز س��وال داش��ته باش��ند. مثلا اینکه اگر لیست 
انتخاباتی برای آنها غیردلچسب است، آیا این لیست 
برای آقایان هاش��می و روحانی نیز غیردلچس��ب 
اس��ت؟ یعنی جریان آقای هاش��می هم ناگزیر از 
یک انتخاب غیردلچس��ب در انتخابات 7 اس��فند 
است؟ یا اینکه لیست نچسب برای اصلاح طلبان، 
یک لیست دلچسب برای آقایان هاشمی و روحانی 
اس��ت؟ زمزمه هایی حتی ش��نیده شده که برخی 
اصلاح طلبان مدعی ش��ده اند در روند رایزنی ها در 
موضوع احراز صلاحیت ها، کس��ی برای آنها چانه 

نزده اس��ت! یعنی چانه ها برای کسان دیگر هزینه 
ش��د! خب! که چ��ه؟ حتی اگر اینگونه باش��د نیز 
تغییری در اصل موضوع ایجاد نشده است. ماهیت 
وجودی همین بازمانده ای که از جریان اصلاحات 
در ساختار سیاسی مانده، نحیف تر از آن است که 
بخواهد کوچک ترین نقدی نسبت به آنچه بر روزگار 

اصلاح طلبی می رود، به آقایان داشته باشد! 
آنها باید واقع بین باشند. باید به نقطه اشتراک 
که همان »رقیب مشترک« است دل خوش کنند. 
باید به دیوار مهربانی آقای روحانی روی بیاورند تا 
در کوران سیاس��ت تلف نشوند. منتها این دیوار از 
جنس مرحمت نیست! از جنس بده بستان است! 
دولت، دولت بده بستان است. لباس اگر دلخواهشان 
نیست، اگر به مزاج و مذاق آنها دلچسب نیست اما 
ناگزیرند از این دیوار مهربانی خرید کنند. خرید به 

بهای انتخاب غیردلچسب در 7 اسفند!
***

اصلاح طلبان وارد یک هزارتو شده اند که هیچ 
راه خروجی از آن وجود ندارد الا همان مسیری که 
وارد آن شده اند. البته بازگشت آنها نیز بسیار دشوار 

است! حالا آنها اگر شریک سفره دولت نباشند اما 
همدست عملکرد دولتند! آنها قدرت آن را ندارند 
که حساب خود را از دولت سوا کنند! به مرور آنها 
به متغیری از جریان آقای هاشمی تبدیل خواهند 
ش��د. متغیری که خارج از معادله، هیچ ارزش��ی 
نخواهد داش��ت. چه در ح��وزه گفتمانی و چه در 
حوزه تشکیلات سیاسی، آنها تمام شده اند. به مرور 
به همه آنها ثابت خواهد شد بزرگ ترین مانع آنها 
همین سواران ارابه هستند! این را زمان ثابت خواهد 
کرد! اخیرا آقای سیدمحمدعلی ابطحی در واکنش 
به اهانت هایی که اصلاح طلبان حامی هاش��می به 
وی ک��رده بودند گفته بود مبان��ی اصلاحات دارد 

فراموش می شود. 
جناب آقای ابطحی! خودکرده را تدبیر نیست! 
وقتی فتنه ۸۸ را به راه انداختید؛ بر دریچه عقلانیت 
سیاسی پلمب و بر چشمان بدنه خود نقاب زدید و 
ارابه آقای هاش��می را بر آن سوار کردید! شما چه 
بخواهید چه نخواهید س��وار بر ارابه ای هستید که 

منتقدان خود را دشمنان پیغمبر خدا می خواند!
یادتان باشد! برجام را خدا آورد!

دیوار مهربانی روحانی


